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Abstract. This paper gives an overview and a contextualization of
contemporary musical traditions in the French West Indies. Most of
these were born out of an interpenetration of musics from Europe,
Africa and even from Asia (mostly india). Through this transformation,
Caribbean musicians have reinterpreted original data with regards to
their musical components as well as to the functions placed upon them.
The author calls the process through which musical expressions are
transformed, a "creolization process." Thus rather than describing
musical traditions strictly on the basis of their ethnic origin, the
analysis of the author focusses on the process whereby musical
practices evolve in the French West Indies.
L'article presente les pratiques musicales traditionnelles des Antilles
francaise en tentant de les situer dans leur contexte actuel. La plupart
des traditions musicales des Antilles emanent d'une adaptation et d'un
croisement de musiques venues d'Europe, d'Afrique et parfois d'Asie
(surtout de l'Inde). Ce faisant, les Antillais reinterpretaient les donnees
musicales d'origine, et ce, tant au niveau des parametres musicaux que
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des fonctions auxquelles ils etaient associes. L'auteure qualifie de
"processus de creolisation" le phenomene de transformation des profils
expressifs et regroupe, a travers cette grille de lecture, les pratiques
musicales analysees. Les mecanismes d'adaptation musicale insulaire
ont donc ete privilegies dans la structuration du texte plutot que la
representation plus frequente des traditions sur la seule base de leur
origine ethnique.


